



Moses und der Mythos

Die Auseinandersetzung mit der griechischen Mythologie bei jüdisch-hellenistischen Autoren

René Bloch

- November 2010
- ISBN: 9789004165014
- Hardback (x, 298 pp.)
- List price: €114.- / \$152.-
- Language: German
- Supplements to the Journal for the Study of Judaism, 145
- Imprint: BRILL

Subject
Biblical Studies › Hebrew Bible
Biblical Studies › Ancient Judaism



E-Book

booksandjournals.brillonline.com
offers online access to Brill's
books and journals.

BRILL
Phone (NL) +31 (0)71-53 53 500
Phone (US) +1-617-263-2323
Email: marketing@brill.com

In the Hellenistic period Jews regularly encountered Greek mythology in one form or another: in literature, in art, or through language. This book is the first comprehensive study of the different strategies pursued by Jewish-Hellenistic authors as they engaged with Greek myth. The principal focus of this study is on the Jewish historian Flavius Josephus, but a large range of other authors from the 3rd century BCE to the 1st century CE are also discussed. Far from limiting themselves to outright rejection, these authors often show a striking familiarity with Greek myth, which they sometimes even incorporated into Jewish myth. Ancient Jewish discourse on Greek myth was not primarily driven by apologetics, but constituted an important aspect of Jewish Hellenism.

Juden trafen in der hellenistischen Zeit regelmässig auf griechische Mythen: in der Literatur, in der Kunst oder im allgemeinen Sprachgebrauch. Dieses Buch ist die erste weitgespannte Untersuchung der unterschiedlichen Strategien, die jüdisch-hellenistische Autoren in ihrem Umgang mit griechischen Mythen anwandten. Das Hauptgewicht der Untersuchung liegt auf dem jüdischen Historiker Flavius Josephus, aber eine grosse Zahl weiterer Autoren vom 3. Jh. v.Chr. bis zum 1. Jh. n.Chr. wird auch einbezogen. Diese Autoren haben griechische Mythen nicht einfach nur verworfen. Häufig zeigen sie eine bemerkenswerte Vertrautheit mit ihnen und gelegentlich gar die Bereitschaft, sie mit jüdischen Mythen zu verbinden. Der antike jüdische Diskurs über die griechischen Mythen war nicht in erster Linie von Apologetik bestimmt, sondern bildete einen wichtigen Aspekt des jüdischen

...

READERSHIP:

All those interested in Jewish Studies, Classics, Ancient History, Religious Studies, Mythology. Judaistik, Klassische Philologie, Alte Geschichte, Religionswissenschaft, Mythologie.

For more information see <http://www.brill.com/moses-und-der-mythos>



BRILL

View full information on <http://www.brill.com/>